



UNIVERSITÄT
ZU KÖLN

NEWSLETTER PROREKTORAT FORSCHUNG

Juli – August 2024

Kick-Off Open Science Center Cologne

Am 08.07.2024 fand die Kickoff-Veranstaltung des Open Science Centers Cologne (OSCC) statt. Um die verteilten Aktivitäten und Unterstützungsstrukturen für Open Science besser für Forschung und Lehre sichtbar zu machen, zu koordinieren und strategisch zu entwickeln, hat die UzK 2023 das Open Science Center Cologne (OSCC) gegründet. Mehr zum Open Science Center finden Sie [hier](#).

Sechs Exzellenzclusteranträge eingereicht

Die UzK hat am 22.08.24 fristgerecht sechs Anträge für Exzellenzcluster bei der DFG eingereicht. Neben den Fortsetzungsanträgen für die vier laufenden Exzellenzcluster, wurden zwei Anträge für neue Vorhaben eingereicht. Die Förderentscheidung wird am 22.05.2025 bekanntgegeben.

- **CECAD** – Cologne Cluster of Excellence on Aging and Aging-associated Diseases
- Cluster of Excellence on Plant Sciences **CEPLAS** – SMART Plants in Dynamic Environments
- **ML4Q** – Matter and Light for Quantum Computing
- **ECONtribute** – Markets & Public Policy
- **Dynaverse** – Our Dynamic Universe (neu)
- **Sharing a Planet in Peril** (neu)

Bei vier Vorhaben ist die UzK die antragsstellende Universität (CECAD, ML4Q, Dynaverse, Sharing a Planet in Peril) und an zwei weiteren Vorhaben ist sie als mitantragstellende Universität beteiligt (CEPLAS, ECONtribute).

Neuer Referent im Prorektorat Forschung

Wir freuen uns, Dr. Nicolas Bickmann als neuen Referenten im Prorektorat Forschung und im Dezernat 7 Forschungsmanagement zu begrüßen. Herr Dr. Bickmann verstärkt das Team seit dem 1. August. Kontakt: n.bickmann@verw.uni-koeln.de, +49 (0)221/470-1799



July – August 2024

Kick-Off Open Science Center Cologne

On July 8, 2024, the kick-off of the Open Science Center Cologne took place. To make the distributed activities and support structures for Open Science at the UoC more visible for research and teaching, to coordinate them and to develop them strategically, the UoC founded the Open Science Center Cologne (OSCC) in 2023.

For more information click [here](#).

Six full proposals for Clusters of Excellence submitted to the DFG

On August 22, 2024, the UoC submitted six full proposals for Clusters of Excellence to the DFG. In addition to the proposals for the four current Clusters of Excellence, two full proposals for new projects were submitted.

- **CECAD** – Cologne Cluster of Excellence on Aging and Aging-associated Diseases
- Cluster of Excellence on Plant Sciences **CEPLAS** – SMART Plants in Dynamic Environments
- **ML4Q** – Matter and Light for Quantum Computing
- **ECONtribute** – Markets & Public Policy
- **Dynaverse** – Our Dynamic Universe (new)
- **Sharing a Planet in Peril** (new)

The UoC is the applicant university in four projects (CECAD, ML4Q, Dynaverse, Sharing a Planet in Peril) and is involved in two other projects as a further applicant university (CEPLAS, ECONtribute). The decision on which proposals will be funded will be announced on May 22, 2025.

New team member in the Vice-Rectorate Research

We are pleased to welcome Dr. Nicolas Bickmann as new aide in the Vice-Rectorate Research and in Department 7 Research Management. Contact: n.bickmann@verw.uni-koeln.de, +49 (0)221/470-1799.

